

سيرة ذاتية

د. صالح بن عبد الرحمن بن صالح الشريدة



المعلومات الشخصية:

الحالة الاجتماعية: متزوج

العنوان الدائم: الرياض

المكتب: مكتب محاماة واستشارات شرعية و نظامية

الهاتف: 4548261 – فاكس 4548259

ص.ب 325327 الرمز البريدي 11371 الرياض

المؤهلات العلمية:

- دكتوراه عقيدة كلية الدعوة و أصول الدين بالجامعة الإسلامية بالمدينة المنورة 1413هـ
- ماجستير عقيدة و مذاهب معاصرة كلية أصول الدين – جامعة الإمام محمد بن سعود 1407هـ لمدة عام .
- الدبلوم العام للإدارة المدرسية فوق المرحلة الابتدائية كلية التربية جامعة الملك سعود 1402هـ.
- ليسانس شريعة كلية الشريعة بالرياض جامعة الإمام محمد بن سعود العام 1393هـ – 1394هـ.

الخبرات العلمية:

- خبرة في المجالين التربوي والتعليم في التعليم العام وزارة التربية والتعليم – رئاسة الحرس الوطني .
- خبرة في التدريس الجامعي بعدد من الكليات الجامعية .
- المدير العام المساعد للشئون الثقافية بوكالة الحرس الوطني للشئون الثقافية .
- في هيئة التحقيق والإدعاء العام . مستشار لمعالي رئيس الهيئة ومشرفاً عاماً على دائرة التفتيش والمتابعة بهيئة التحقيق والإدعاء العام .

عضوية المجالس و الجمعيات:

- عضو مؤسس الجمعية الوطنية لحقوق الإنسان.
- رئيس و عضو بعدد من لجان الجمعية.
- عضو محكم رسمي بوزارة العدل.
- عضو المجلس الوطني لمراقبة الانتخابات.
- عضو لجنة الاستقدام بالعرفة التجارية بالرياض .
- عضو مجلس الإدارة بالشركة السعودية للاستقدام .

المؤتمرات و الندوات:

- محاضراً سابقاً للدورات التربوية بمنطقة القصيم و كذلك المحاضرات التي تقام بنادي القصيم الأدبي و منها على سبيل المثال إلقاء محاضرة – بعنوان (تصور الوجوديين للحرية) دراسة ونقد.
- المشاركة بالندوات و المحاضرات التي أقيمت بهيئة التحقيق والإدعاء العام و فروعها.
- المشاركة بمؤتمر حقوق الإنسان في السلم و الحرب المنعقدة بمدينة الرياض 18-19 شعبان 1424هـ و تقديم ورقة.
- المشاركة بالمؤتمر الإقليمي لإنشاء ديوان المظالم بالأردن عمان في 6 – 7 /10/2004م.
- المشاركة بالمؤتمر الدولي المقام بالقاهرة بعنوان المؤسسات الوطنية لحقوق الإنسان (المجلس القومي لحقوق الإنسان بمصر 6 – 8/3/2005م).
- المشاركة بالمؤتمر المقام بدولة الكويت و تقديم ورقة عمل بعنوان (حقوق الإنسان في الخليج بين الواقع و التنظير) 23/6/2008م.
- المشاركة محاضراً بدورات حقوق الإنسان بمدينة تدريب ضباط الأمن العام بمكة المكرمة للأعوام 1427هـ – 1428هـ – 1429هـ.
- المشاركة محاضراً بدورة حقوق الإنسان بمدينة تدريب ضباط الأمن العام بالمنطقة الشرقية لعام 1429هـ.

المؤلفات و الأبحاث:

- نظرية المعرفة في الفلسفة الأوروبية خلال القرنين السابع عشر و الثامن عشر الميلاديين دراسة و نقد في ضوء الإسلام، الناشر مطابع الحميضي الرياض 1423هـ.
- الوجودية الحديثة دراسة و نقد في ضوء الإسلام، الناشر مطابع الحميضي الرياض 1423هـ.
- حقوق الإنسان في المملكة العربية السعودية /جزآن/ الطبعة الأولى مطابع أطلس – الرياض 1422هـ الكتاب مكون من مجلدين ، وتم اعتماده مرجعاً لمادة حقوق الإنسان في بعض الكليات الجامعية.
- المكانة السامية لحقوق الإنسان في السنة النبوية.

المجال البحث:

بحوث و دراسات في العقيدة الإسلامية و حقوق الإنسان.

Curriculum vitae

Personal information :

- Name : Saleh Abdulrahman Bin Saleh Al Shraidah
- Marital status : married.
- Permanent address: Riyadh
- Office : Attorney office and legitimate & systematic consults
- Phone : 4548261 fax : 4548259
- P.O. 325327 Postal Symbol : 11371 Riyadh.

Scientific qualification:

- Doctorate in creed – faculty of Daawa & religion principles in Islamic university in Al madina Al munawara 1413H.
- Master of creed and doctrine – faculty of religion principles – Mohammed Bin Saud 1407H. for one year.
- General diploma for school administration for over the primary stage – faculty of Education – King Saud university 1402H.
- Bachelor of legislation – faculty of legislation in Riyadh – Imam Mohammed Bin Saud University 1393H – 1394H.

Scientific Experience :

- Experience in the educational and learning field in general learning in ministry of education – presidency of national guard.

- Experience in the university teaching in number of the university faculties .
- Assistant General manager for cultural affairs in agency of the national guard for cultural affairs.
- In general investigation authority – consultant for the chairman of the authority and general supervisor on inspection and following general investigation authority.

Membership of councils and associations:

- A member in the national association for human rights.
- Chairman and a member in number of association committee.
- An official member in justice ministry.
- National council member for elections supervision.
- A member of recruitment committee in the commercial chamber in Riyadh .
- A member in Administration council in the Saudi Company for recruitment .

Conferences and councils :

- A previously lecturer for educational courses in Al Qaseem and also lectures that is held in literary Qaseem club such as giving lectures in title of : (imaging the existentialists for liberation) as study and criticism .
- Participation in meeting and lectures that is held in general investigation and claim authority and its branches.

- Participation in human rights conference in peace and war held in Riyadh 18-19 Sh'aban 1424 H. and presenting a paper .
- Participation in regional conference for setting up oppression diwan in Jordan –Oman in 6/10 2004G.
- Participation in the conference held in Cairo under the address of the national establishment for human rights (the national council for human rights in Egypt 6-8/3/2005G.
- Participation in conference held Kuwait and presenting work paper under the address of (human rights in AL khaleej between reality and theorizing) 23 /06/2008g.
- Participation as lecturer in a course of human rights in General officers training city in Al Sharqiyah in 1429G.

Researches :

- Theory of knowledge in European philosophy through the seventh and eighth century as study and criticism in light of Islam, spreading Al Humadi Printing press , Riyadh 1423H.
- Modern Existentialism as study and criticism in light of Islam , Al humaidi Printing press 1423H.
- Human rights in kingdom of Saudi Arabia / jazan / the first edition – Atlas printing . Riyadh 1422H. the book consists of two volume , and it has been accredited for human rights subject in some university faculties .
- High position for human rights in prophet Sunna.
- Research field :

Researches and studies in Islamic creed and human rights.